
Verslag algemene vergadering (Kerkberaad) FIFO vzw, 

zondag 10 november, 11.30-12.30 uur 

Aantal aanwezige leden: 40 en 13 volmachten 
Met dat aantal bereiken we het vereiste quorum om wettelijk te vergaderen. De 
statuten schrijven voor dat er 20% van de leden aanwezig of vertegenwoordigd 
moeten zijn. Voor onze vzw geeft dat: 20% van 110 leden is 22 leden. Dat quorum 
werd dus ruimschoots bereikt! 

A. Formeel gedeelte 

1. Rapportering over FIFO vzw overeenkomstig het draaiboek volgens de wettelijke 
richtlijnen van een Algemene Vergadering 

Deze rapportering bevat onder meer het activiteitenverslag dat samen met de 

uitnodiging per mail naar alle leden werd doorgestuurd op 25 oktober. Het staat ook 

ter beschikking op de website voor de effectieve leden.  

De leden kregen de kans om vragen te stellen. 

Dit verslag werd unaniem goedgekeurd.  

2. Rekeningen FIFO vzw juli 2023 – juni 2024 

De rekeningen werden toegelicht door Rik Nuytten. De meeste aanwezigen hebben 

een afdruk ervan ontvangen.  

Enkele leden hebben volgende vragen/opmerkingen gesteld.  

Lisette Monard wou meer toelichting bij enkele posten: 

• Op de rekening staat nog ongeveer 25000€. Van waar komt dat groot bedrag? 
Dat is onze reserve. De voorbije jaren zijn we zuinig geweest, we hebben ook 
geen streaming gedaan en geen schermen aangekocht omdat we toch moeten 
verhuizen. 

• Bij onthaal staat er een grote kost tov vorig jaar. Kan dat meer gespecifieerd 
worden, ook in de toekomst? 
Dat komt door de kosten van de zaalhuur en de catering op de perspectiefdag 
maar vooral door de kosten van de begeleider voor de perspectiefdag zelf (6 
uren) alsook de twee voorbereidende sessies met de werkgroep Toekomst (nog 
eens 2 x 3 uren). 

• Bij het actualiteitscafé (&Wereldgroep) staat er 58€ inkomsten en 225€ uitgaven. 
Is dat niet zelfbedruipend?  
De inkomsten van het actualiteitscafé waren uiteraard hoger dan 58€, maar daar 
werd reeds de vergoeding van de sprekers afgetrokken. De actualiteitscafés zijn 
gewoonlijk ongeveer zelfbedruipend (hangt af van de sprekersvergoeding). De 
225€ slaan op de huur van de foyer van De Tweebronnen voor de filmprojectie 
van de film ‘The Letter’. 

Rika Van Kersschaever vraagt meer uitleg bij het verschil tussen de inkomsten en 

de uitgaven van Space for Grace.  

Bij Space for Grace horen normaal ook nog de posten: agora, actualiteitscafé en 

spiritualiteit en kunstbeleving. Daarbij ook nog de posten huis-, tuin- en 

wandelkerken, streaming, de website en social media waarvan de inkomsten nul 

bedragen.  



Het Space for Grace-project liep definitief af eind juni 2024. Het hele budget is 

opgebruikt. 

Geert Craps geeft de opmerking dat niet iedereen een kopie gekregen heeft. Hij 

vraagt om volgende keer voldoende kopies te voorzien. 

Dat komt omdat we op voorhand niet het aantal mensen kennen dat aanwezig zal 

zijn.  

Nadien werden de rekeningen unaniem goedgekeurd. 

3. Begroting FIFO vzw juli 2024 – juni 2025 

De begroting werd toegelicht door Rik Nuytten en de meeste aanwezige leden 

kregen er een afdruk van. De leden hebben de kans gekregen om vragen te stellen 

of opmerkingen te geven.  

De begroting werd unaniem goedgekeurd. 

4. Kwijting van het bestuur (kerngroep) 

De kwijting van de 7 bestuursleden wordt door iedereen goedgekeurd buiten 1 

onthouding (Ides Nicaise). 

5. Einde mandaat en herbenoeming bestuurders 

Drie bestuurders zijn einde mandaat (Sabine Van Huffel, Ides Nicaise en Frank 

Cuypers). Er komen drie nieuwe bestuurders in de plaats en dat zijn: Jef 

Schoenaerts, Bernadette Goethals (echtgenote Schellekens) en Paul Destrooper. De 

eerste twee werden even voorgesteld, de derde was afwezig maar had een volmacht 

gestuurd. 

Deze wijzigingen in het bestuur werden unaniem goedgekeurd. 

Het nieuwe bestuursorgaan bestaat uit de volgende leden:  

• Jozef Schoenaerts  

• Jacqueline De bruyn  

• Hendrik Nuytten  

• Jean-Pierre Rammant  

• André Van den Daele  

• Bernadette Goethals  

• Paul Destrooper  
 

Gevolmachtigd op te treden namens de VZW is:  

• Marcel Braekers  
 

6. Bedanking bestuurders 

Ides wil zijn medebestuurders bedanken en in het bijzonder Sabine (geweldige 

voorzitter), Jacqueline (secretariaat) en Rik (veel werk met financiën en de website). 

Sabine bedankt ook Ides als medebestuurder.  

De gemeenschap geeft ook een applaus voor de bestuurders. 



B. Informatie aan de gemeenschap 

Dit deel wordt in het kort toegelicht door Sabine Van Huffel met volgende punten (zie 

ook de bestanden met de slides van de presentatie). 

• Voortzetting bestaande werking 

• Voortzetting liturgie 

• Nieuwe initiatieven  
De Wereldgroep organiseert een tweedaagse rond klimaatrechtvaardigheid 
De werkgroep Toekomst van FF (Jean-Pierre Rammant) zal hierna volgend meer 
uitleg geven,  
Een nieuwe werkgroep Kunst en spiritualiteit is op 20 oktober van start gegaan.  

• Afronding Space for Grace-project en uitgave boek 
Het SfG-project werd op 30 juni afgesloten. Zij hebben een boek uitgegeven 
waarin al de projecten beschreven worden. Dat boek kan ontleend worden bij 
Sabine.  

Vraag van Rita Daneels:  

Werd er een evaluatie gemaakt van de werking van de voorbije jaren?  

Sabine verwijst naar het activiteitenverslag, maar dat is een weergave van de 

werking, geen evaluatie. Op de perspectiefdag werd er wel een evaluatie gedaan. 

Ides zegt daarop dat er wekelijks fantastische vieringen doorgaan en dat er hard 

gewerkt werd voor meer uitstraling van FF naar buiten toe. 

Jean-Pierre zegt dat er de voorbije maanden vele besprekingen geweest zijn in de 

werkgroep Toekomst van FF, maar dat daar geen verslag van verspreid werd. Hun 

energie ging vooral naar de toekomst met de verhuis in het verschiet.  

Meer informatie over de toekomst van FF door Jean-Pierre Rammant 

Met de werkgroep Toekomst van FF werd de perspectiefdag georganiseerd. Daar 

waren een 30-tal deelnemers aanwezig. 

Het programma bevatte de volgende items: 

• een nieuwe visietekst, waarover straks meer 

• we dachten na over waar we staan met de kapelgemeenschap, hoe komt het dat 
we zijn wie we zijn met een lange & sterke geschiedenis, met een positieve 
veelzijdige werking, met pareltjes van zondagsvieringen 

• we leerden nadenken buiten een vast patroon en stelden lijsten op van creatieve 
ideeën waarmee we nog jaren aan de slag kunnen. 

Er werd een nieuwe visietekst gemaakt. Die tekst werd later nog bijgeschaafd en is 

een levendige en sterke visie geworden. Ze werd voorgelezen.  

Ten aanzien van de tekst die besproken werd op de Perspectiefdag zijn er enkele 

toevoegingen te benadrukken: vrij en gastvrij, rode draden en mee helpen 

vernieuwen van de Kerk in Vlaanderen.  

De werkgroep stelt voor om deze visietekst te parkeren, te publiceren en in te zetten 

waar nodig. Indien er in de komende tijd voorstellen van wijzigingen zijn, dan zal de 

werkgroep deze aandachtig bestuderen.  

De tekst zal op de website gezet worden. Alle nieuwe initiatieven moeten passen in 

deze visie.  



Na de perspectiefdag werd een korte peiling onder de leden van de gemeenschap 

gedaan. Hierna volgt daarover nog meer informatie door Lut Saelens. 

Wat de locatie betreft: we kunnen hier in de kapel minstens nog 2 jaren blijven. We 

zijn pater Marcel en de dominicaanse orde dankbaar dat dat nog steeds kan. Eind 

2026 zullen de dominicanen formeel beslissen wat er met het domein zal gebeuren, 

maar het zal wel iets anders worden.  

Met de werkgroep werd er gezocht naar wat nadien. Er werden twee hoofdpistes 

gevolgd:  

a) een verhuis naar het klooster van de dominicanen in de Ravenstraat in Leuven 

b) een verhuis naar andere kerken in deze regio waar we voldoende vrijheid hebben 

om onze werking verder te zetten; daarvoor werden meerdere gemeenschappen 

bezocht.  

a) De dominicanen in Leuven 
Er werd een conceptnota opgesteld tussen de vzw Paters Dominicanen te Leuven 
en de vzw Kapelgemeenschap Filosofenfontein met belangrijke punten zoals:  
- wekelijkse liturgie op onze manier 
- mogelijkheid om de ruimtes daar te gebruiken, ook in de week. 
Er is een grote openheid van de huidige prior om onze zelfstandigheid en manier 
van werken te behouden bij een verhuis naar het klooster. 
Het klooster is nu nog in verbouwing en dat zal nog duren tot in 2025. 
Later zal er een bezoek geregeld worden, zodra het mogelijk is. 

b) De Sint-Antoniusparochie Leon Schreursvest 33, in Heverlee (Tiense poort)  
Die parochie heeft zelf met ons contact gelegd. Zij zijn een geëngageerde groep 
die samenkomt in een parochiekerk. Ze hebben een liturgiegroep waaruit de 
voorgangers worden vastgelegd. Op zondag hebben ze een gebedsviering en 
1x/maand een eucharistieviering, geleid door meerdere priesters.  
Ze hebben geen liederenboeken zoals wij, maar projecteren hun liederen. Er zijn 
doopvieringen, begrafenissen, vormsels (met andere parochies).  
In belangrijke mate is er gemeenschapswerking buiten de vieringen, met velerlei 
activiteiten (napraten in de cafetaria na elke viering, vrijwilligersfeest, samen op 
weekend in de Ardennen). De parochie staat open voor onze gemeenschap, voor 
eventuele aparte vieringen of voor gezamenlijke activiteiten.  
We betalen dan voor het gebruik van de kerk en de bijhorende zalen (cafetaria, 
feestzaal, vergaderzaal). 

De werkgroep heeft een lichte voorkeur voor optie a. 

Tot slot: de werkgroep omvat vandaag 10 leden; we willen iedereen de gelegenheid 

bieden om mee te werken in deze werkgroep; als er leden zijn die geïnteresseerd 

zijn, wil dan ons aanschrijven a.u.b. We zullen de samenstelling dan herzien, 

weliswaar met het behoud van max. 10 leden om het vergaderen praktisch te 

faciliteren. De huidige leden zijn bereid hun plaats af te staan voor nieuwe leden. 

Meer informatie over de korte peiling onder de leden van de gemeenschap door 

Lut Saelens 

Vraag van Jean-Pierre aan Lut: Jij hebt de enquête gevoerd bij de leden van onze 

kapelgemeenschap. Wat was de bedoeling van de bevraging? Wat is uit deze 

enquête gebleken? 



Het doel van deze enquête was meer zicht te krijgen op de ervaring en competentie 

van de leden van de gemeenschap en ook op de netwerken (om eventueel in de 

toekomst te kunnen samenwerken met andere gemeenschappen). 

Er waren 26 reacties: 19 mensen die de vragen beantwoord hebben en 7 personen 

die de vragen niet ingevuld hebben, maar wel opmerkingen gegeven hebben. 

Het resultaat is dat er nogal wat mensen zijn die deel uitmaken van relevante 

netwerken voor ons. Maar dat er minder mensen bereid zijn tot inzet voor een vast 

engagement zoals deel uitmaken van een werkgroep. Wel zijn de mensen nog bereid 

om mee te werken aan bepaalde initiatieven.  

Er zijn een tiental mensen bereid om rond kunst en spiritualiteit te werken. Ook om 

voor te gaan in de vieringen zijn er nog steeds voldoende kandidaten. 

Bij de opmerkingen was er vooral sprake over onze draagkracht naar de toekomst 

toe. De gemeenschap wordt steeds ouder en er komen weinig jongeren bij. Dat zal 

ons verplichten om te zoeken naar nieuwe wegen wat de hoofdopdracht is van de 

werkgroep Toekomst van FF. Lut zelf heeft daar wel vertrouwen in.  

Meer informatie over de nieuwe ideeën in de werkgroep liturgie door Ria 

Verschueren 

Vraag van Jean-Pierre aan Ria: Onze kapelgemeenschap heeft een eigen viering, 

een vormingsprogramma en ontplooit diverse initiatieven rond maatschappelijk 

engagement. Hoe denkt de werkgroep liturgie de nieuwe ideeën te kunnen oppakken 

in de bestaande werking? 

In het algemeen leeft de bekommernis om ideeën rond vernieuwing te laten 

aansluiten bij de hoofdstroom van wat Filosofenfontein voor ons allemaal is: een vrije 

gemeenschap van zoekende mensen die in de liturgie en de spiritualiteit van de 

kapel een thuis hebben gevonden. Daarbij voelen we ook dat de gedachte aan 

afscheid van deze plek ook spannend is en verdriet oproept. Wat we hebben, mag bij 

de transitie niet verloren gaan, maar wordt liefst versterkt. In essentie houden we 

vast aan enkele woorden uit de visietekst: gastvrij, eigenzinnig, vernieuwend.  

Hoe doen we dat? 

Tegenover de integratie van nieuwe activiteiten leven er grosso modo twee 

strekkingen in de gemeenschap: 

Een groep die tevreden is met wat er nu is, en heel realistisch inschat dat er niet 

genoeg vrouw- en mankracht is voor nog veel extra, en zeker geen langdurig 

engagement. Er zijn trouwens al heel wat mensen die zich langdurig engageren. De 

opsomming is lang. 

Daarnaast is er een groep enthousiaste mensen die de verhuis naar Leuven wil 

aangrijpen om vernieuwing, nieuwe activiteiten een kans te geven. Een beetje zoals 

we ook met covid heel soepel op de omstandigheden hebben gereageerd. 

Dit alles samen betekent dat we bedachtzaam te werk moeten gaan. 

Hoe pakken we het aan? 

1. In plaats van zelf veel nieuwe initiatieven te nemen, willen we eerder aansluiten 
bij bestaande initiatieven elders. We willen wennen aan andere locaties door ook 
onze gewone activiteiten regelmatig elders te laten doorgaan. 



2. Activiteiten organiseren met ad hoc medewerkers 

3. Huidige activiteiten breder openstellen voor de hele kapelgemeenschap, bv de 
werkgroep liturgie 

Welke ideeën worden weerhouden om verder uit te werken (wanneer er genoeg 

mensen mee kunnen bereikt worden en er voldoende belangstelling voor is)? 

1. Oprichten van een nieuwe werkgroep rond kunstzinnige initiatieven 

2. Vanuit werkgroep liturgie: mogelijkheden onderzoeken van huiskerken, 
wandelkerken, bibliodrama op andere locaties 

3. Rond de hoogdagen, bv in advent en/of vasten wil Marcel dagelijks een korte 
bezinning doorsturen naar iedereen 

4. In de nieuwe locatie van FIFO een stilteplek voorzien die voor iedereen 
openstaat. 

Het allerlaatste nieuws van de dominicanen door Marcel Braekers 

Vraag van Jean-Pierre aan Marcel: Wat is de laatste stand over de plannen van de 

Dominicanenorde met het domein? Hoe ziet u het afscheid van het domein? Hoe 

kunnen we best de intrede in een nieuwe omgeving voorbereiden? 

De huidige prior is nog 3 jaar prior, nadien komt er een andere.  

Wij willen een garantie voor onze manier van vieren en wij willen een vzw blijven 

(daardoor kunnen we er weggaan als het ons niet past).  

De prior wil op zondagmorgen een engelstalige viering voor de jongeren die daar in 

opleiding zijn. Na die viering kunnen wij op zondag een viering hebben ofwel op 

zaterdag.  

Onlangs is er in het domein van FF een vergadering geweest met 

vertegenwoordigers van Leuven en Oud-Heverlee (vermits het domein tot beide 

gemeenten behoort) en met projectontwikkelaars om af te tasten wat mogelijk is. Het 

is de bedoeling dat de projectontwikkelaars een drietal voorstellen doen. Marcel 

mocht er niet bij zijn. 

In het klooster te Leuven is de afbraak gedaan en ze zullen nu beginnen bouwen om 

er een tweede verdieping bij te maken. 

C. Vragen & Discussie 

• Annette Houbar wil eerst bedanken voor het mooie, positieve werk, maar ze mist 
toch iets.  
 
a) Werd er bij al die besprekingen rekening gehouden met de synodale 
gedachte? In Taizé heerst de gedachte dat in de toekomst het overleven van de 
kerk in vormen buiten het instituut gebeurt.  
 
Reacties 
Jean-Pierre: men is op stap geweest en heeft een 8-tal plaatsen bezocht buiten 
het kerk instituut. Men heeft daarbij ook dat aanvoelen zoals in Taizé. 
 
Marcel: we zijn hier in FF al 30 jaar daar mee bezig: inspraak van de 
gemeenschap bij de vieringen. In Rome is het een grote flop, vooral ivm de 



vrouwen. 
 
Sabine: zij vindt het synodaal gesprek toch heel goed. Ze zoekt naar manieren 
om iedereen erbij te betrekken. 
 
b) Is de visietekst af? Kan die verspreid en getoetst worden aan het volk dat de 
kerk is? 
 
Reacties 
Jean-Pierre: deze tekst wordt voorlopig zo gehouden. Ze zal op de website gezet 
worden. Tegen volgende viering kunnen we een uitgeprinte versie hier 
neerleggen en later eventueel een open vergadering houden.  
 
Lisette Monard: de nieuwe visietekst was beter op voorhand meegedeeld zodat 
de mensen die al konden bekijken en erover nadenken. 

• Geert Craps verbaast zich erover dat op de perspectief dag de visietekst 
besproken was en nu hier toch die vragen rijzen. 
De enquête van Lut is niet representatief, daar kan men geen besluiten uit 
trekken. Er waren slechts 26 antwoorden, terwijl we hier nu met 40 zitten. Dus 14 
mensen die hier zijn, hebben er niet op gereageerd. Men zou eens grondig 
moeten nadenken over de communicatie binnen de groep en dat evalueren.  
De locatie voor de toekomst is minder belangrijk dan de visie op de toekomst. 
Waar willen wij naartoe als geestelijke en menselijke entiteit en hoe die vorm 
geven?  
Op de denkdag (perspectiefdag) werd gemeld dat onze gemeenschap redelijk 
gesloten is. Hoe kunnen wij meer open worden volgens het idee van mensen 
onderweg en de synodale gedachte? 
 
Reacties: 
Ides: we hebben maar 2x/jaar een kerkberaad. Wij zijn geen gesloten 
gemeenschap. We communiceren via de e-Bubbels, via mailings. Voor de 
denkdag was iedereen uitgenodigd. De visie werd na de denkdag herwerkt, 
steunend op de commentaren van die denkdag.  
 
Lut: De bedoeling van de enquête was vooral te weten wie er nog wil meewerken. 
Uit het resultaat blijkt nu duidelijk dat er een grote groep is die enkel consumeert. 

• Jan Degraeuwe: op zoek gaan naar een andere gemeenschap zouden we eens 
praktisch kunnen oefenen door bijvoorbeeld op een zondag FF dicht te houden 
en mee te gaan vieren in Sint-Antonius en daar nadien ook mee te doen met de 
na-activiteit van die gemeenschap. 
 
Reacties: 
Jean-Pierre: dat is een goed voorstel, we kunnen ook andere activiteiten samen 
met die gemeenschap doen. 
 
Rita Daneels: bij Sint-Antonius gaan babbelen na de viering kan ook hier 
gebeuren. We kunnen hier toch spreken met elkaar na de viering zoals we nu 
momenteel bezig zijn. Dat zou beter regelmatiger gebeuren, dan af en toe 
gepland.  



• Ria Vandoren: hoe zijn die nieuwe locaties bereikbaar? Waar kan men daar 
parkeren? 
 
Reactie: 
Jean-Pierre: in Leuven zou de MCH parking kunnen gebruikt worden. 


